
 

 

 
Број/Broj: 01/а – 50 – 1 – 15 - 61/09 
Сарајево/Sarajevo, 30.  09.  2009.  
 
 

З А П И С Н И К 
  са 61.  сједнице Представничког дома  

 Парламентарне скупштине  Босне и Херцеговине,  
одржане 30.  09.  2009. године 

 
 Сједница је почела у 10 часова. Присуствовало је 37 посланика.  
 
 Оправдано су одсуствовали: Златко Лагумџија, Винко Зорић, Бакир 
Изетбеговић, Милица Марковић и Славко Матић. 
 Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали: Никола Шпирић, Бариша 
Чолак, Рудо Видовић, Средоје Новић, Драган Вранкић и замјеници министара Мијо 
Крешић, Срђан Арнаут и Вилим Приморац. 
 
 Из међународних организација сједницу су пратили представници: ОХР-а, ОЕБС-а, 
ЕУСР-а, ЕУПМ-а, УСАИД/ПСП у БиХ, Америчке амбасаде, те невладине организације 
Центри цивилних иницијатива. 
 

На почетку сједнице, у оквиру претходних питања, предсједавајући Милорад 
Живковић информисао је Дом да је Централна изборна комисија БиХ 23. 09. 2009. 
доставила Дому Одлуку о престанку мандата Јовану Тодоровићу и додјели мандата 
сљедећем квалификованом кандидату политичке партије Савез независних 
социјалдемократа – СНСД – Милорад Додик, с највећим бројем освојених 
појединачних гласова у другим вишечланим изборним јединицама за Представнички 
дом ПСБиХ са територије РС-а, а то је Весна Шаин. Ова одлука постала је 
правоснажна 17. 09. 2009. Весна Шаин је 29. 09. 2009.  године потписала изјаву о 
прихватању мандата. Предсједавајући је позвао Весну Шаин да да свечану изјаву, што 
је посланица и учинила. 
 Предсједавајући Живковић је такође информисао Дом да је 17. 09. 2009. 
предсједавајући Мјешовитог клуба посланика народних странака, Мартин Рагуж, 
доставио обавјештење да је 12. 07. 2009. Мјешовитом клубу приступио посланик Рифат 
Долић из странке ДНЗБиХ па Клуб сада чине посланици: Мартин Рагуж, Винко Зорић 
и Рифат Долић. 

Послије изношења претходних питања предсједавајући је образложио измјене и 
допуне предлога дневног реда, које су усаглашене на сједници Колегијума и 
Проширеног колегијума Дома. Извршене су сљедеће измјене и допуне предлога 
дневног реда: 

 
Са дневног реда скидају се: 

- тачка 6. - Предлог закона о противминском дјеловању у БиХ, предлагача 
Савјета министара БиХ, на захтјев Заједничке комисије за људска права, права 
дјетета, младе, имиграцију, избјеглице, азил и етику; 

- тачка 16. - Расправа о материјалу уз посланичку иницијативу „Положај те мјере 
за побољшање положаја грађана Босне и Херцеговине који су били запослени и 
настањени у Републици Хрватској, а у периоду од 1991. до 1995. године 



отпуштени с посла –иницијатива посланика Момчила Новаковића усвојена на 
53. сједници Дома, одржаној 13. 05. 2009. године – такође на захтјев Заједничке 
комисије за људска права, права дјетета, младе, имиграцију, избјеглице, азил и 
етику. 

 
Тачка 18. дневног реда допуњује се Предлогoм закона о измјенама и 

допунама Закона о финансирању политичких партија. 
У дневни ред уврштена је нова тачка  - Предлог закона о Агенцији за превенцију 

корупције и координацију борбе против корупције, предлагач: Савјет министара 
БиХ, закон број: 01,02-02- 9 - 88/09 од 28. 09. 2009. године (прво читање). 

 
У расправи о предлогу дневног реда изнесени су сљедећи предлози: 
 

  Шефик Џаферовић предложио је да се у дневни сједнице уврсте сљедећи закони: 
Предлог закона о измјенама и допунама Кривичног закона Босне и Херцеговине, Предлог 
закона о измјенама Закона о Суду БиХ, Предлог закона о измјенама и допунама Закона о 
Тужилаштву БиХ, с обзиром да ће извјештаји Уставноправне комисије бити достављени 
током сједнице. Подсјетио је да је Предлог закона о измјенама и допунама Кривичног закона 
Босне и Херцеговине један од услова за испуњавање обавеза из Мапе пута за либерализацију 
визног режима, а скренуо је пажњу и на важност остала два закона. 
 

Денис Бећировић предложио је да се дневни ред сједнице допуни новом тачком 
-  Разматрање информације о кршењу људских права држављанина Босне и 
Херцеговине Илије Јуришића. 
 Халид Гењац предложио је да се као посљедња тачка дневног реда уврсти - 
Усвајање закључка о укључивању делегације Парламентарне скупштине БиХ у посјету 
предсједавајућем и тијелима Европског парламента, ради презентовања остваривања обавеза 
из Мапе пута за либерализацију визног режима. 
 У расправи о дневном реду учествовали су: Момчило Новаковић, Драго Калабић, 
Јозо Крижановић, Славко Јовичић, Бериз Белкић, Бранко Докић, Лазар Продановић, Ремзија 
Кадрић, Селим Бешлагић, Жељко Кузмановић, Мартин Рагуж и Милорад Живковић.  
 За ријеч се јавио и предсједавајући Савјета министара БиХ Никола Шпирић, који је 
рекао да је Савјет министара са данашњом сједницом испунио све услове из Мапе пута 
за либерализацију визног режима. Навео је да је од посљедњег извјештаја који је 
упућен Парламентарној скупштини БиХ, а који се односио на испуњавање обавеза из 
Мапе пута за либерализацију визног режима, Савјет министара БиХ: 

- утврдио Предлог закона о измјенама и допунама Кривичног закона БиХ, 
Предлог закона о измјенама и допунама Закона о кривичном поступку, Предлог 
закона о Агенцији за превенцију корупције и координацију борбе против 
корупције, 

- припремио и усвојио Стратегију за борбу против организованог криминала, 
Стратегију за борбу против корупције и Акциони план за спровођење стратегије 
за период 2009 – 2014, Стратегију регистрације повратка по основу Споразума о 
реадмисији, Стратегију за спречавање прања новца и финансирања 
терористичких активности и Припадајући акциони план за период 2009 – 2013, 
Државни акциони план борбе против злоупотребе опојних дрога у БиХ, 

- успоставио стандарде за размјену информација са Европским центром за надзор 
дрога и овисности о дрогама, 

- редовно спроводи Акциони план за борбу против трговине људима, 
- усвојио миграциони профил БиХ,  

 



- донио одлуку о обавези достављања статистичких података о миграцијама и 
међународној заштити у Министарству безбједности, 

- успоставио и пустио у рад информациони систем за миграције,  
- привео крају радове на изградњи друге фазе Имиграционог центра,  
- усвојио низ системских мјера како би 15. октобра 2009. године институције на 

свим нивоима власти биле спремне за почетак издавања биометријских пасоша, 
коришћењем побољшаног система докумената у који су укључени сви органи из 
тзв. ланца индентитета. Нагласио је чињеницу да је од јула ове године у БиХ 
почео процес издавања пасоша по биометријским условима и да је до сада већ 
издато преко 41.000 пасоша по биометријским стандардима, те да су сви 
надлежни органи у ланцу издавања биометријских пасоша усвојили 
антикорупционе програме и извели обуке, 

- закључио Споразум о сарадњи свих институција које управљају интегрисањем и 
управљањем границом,  

- донио одлуку о институцији која је надлежна за управљање граничним 
прелазима, изградњу и одржавање граничних прелаза,  

- успоставио заједнички центар за анализу ризика за интегрисано управљање 
границом, 

- усвојио све подзаконске акте и правилнике о азилу. Министарство безбједности 
усвојило је један, а Министарство цивилних послова три правилника којима се 
уређује област издавања путних докумената за избјеглице, лица без 
држављанства и странце, 

- успоставио односе са Eurojustom, Europolom,  
- у потпуност успоставио функционалну Агенцију за заштиту личних података,  
- усагласио споразуме о успостављању система електронске размјене података из 

евиденција полицијских тијела и тужилаштава те утврдио да ће сервер за 
размјену података бити смјештен у Дирекцији за координацију полицијских 
тијела БиХ у Сарајеву.  

 
На крају излагања замолио је да и Парламентарна скупштина БиХ испуни све 

обавезе које су у њеној надлежности.   
  

Након тога, Дом се изјашњавао о предлозима за допуне и измјене дневног реда. „За“ 
предлог Шефика Џаферовића гласала су 22 посланика (из Федерације БиХ 21, из Републике 
Српске један), 10 „против“, а  гласова „уздржан“ није било.  

  Због недовољне ентитетске већине, Колегијум је одмах спровео усаглашавање 
и није постигнута сагласност,  те се прешло у други круг гласања. 

У другом кругу гласања „за“ предлог Шефика Џаферовића гласала су 22 посланика (из 
Федерације БиХ 21, из Републике Српске један), „против“ 10 (из Републике Српске), а 
„уздржаних“ није било.  

Предсједавајући је констатовао да Дом није усвојио предлог за допуну дневног реда.  
 
Затим се прешло на гласање о предлогу Дениса Бећировића. „За“ је гласао 21 посланик 

(из Федерације БиХ 20, из Републике Српске један), 10 „против“ , а два посланика су била 
„уздржана“.    

Због недовољне ентитетске већине, Колегијум је одмах спровео усаглашавање и 
није постигнута сагласност,  те се прешло у други круг гласања. 

У другом кругу „за“ предлог Дениса Бећировића гласала су 22 посланика (из 
Федерације БиХ 21, из Републике Српске један), „против“ 10 (из Републике Српске), а један 
посланик је био „уздржан“.  

 



Предсједавајући је констатовао да Дом није усвојио ни овај предлог за допуну дневног 
реда.  

 
И на крају се Дом изјашњавао о предлогу Халида Гењца, те је са 28 гласова „за“ (из 

Федерације БиХ 19, из Републике Српске девет), без гласова „против“ и четири гласа 
„уздржан“, усвојио овај предлог. 
 

 Предсједавајући  је за 61. сједницу  Представничког дома констатовао сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 
 

1. Усвајање Записника са 60. сједнице Представничког дома; 
2. Посланичка питања: 

а)  Коментари на добијене одговоре, 
б)  Нова посланичка питања; 

3. Изјашњавање о Предлогу закона о поштама БиХ – предлагач: Савјет министара 
БиХ, Закон број: 01,02-02-9-15/09, од 03.02.2009. године (друго читање); 

4. Предлог закона о примјени Римског статута Међународног кривичног суда и 
сарадњи с Међународним кривичним судом – предлагач: Савјет министара БиХ, 
Закон број: 01,02-02-5-73/09 од 27.07.2009. године (друго читање); 

5. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Правобранилаштву БиХ – 
предлагач: Савјет министара БиХ, Закон број: 01,02-02-5-71/09 од 20.07.2009. 
године (друго читање); 

6. Предлог закона о слободним зонама у Босни и Херцеговини – предлагач: Савјет 
министара БиХ, Закон број:01,02-02-3-72/09 од 23.07.2009. године (друго 
читање); 

7. Предлог закона о допуни Закона о „Службеном гласилу БиХ“ – предлагач: 
посланик Адем Хускић, Закон број:01-02-9-69/09 од 15.07.2009. године (друго 
читање); 

8. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о управи – предлагач: Савјет 
министара БиХ, Закон број: 01,02-02-5-80/09 од 14.09.2009. године (прво 
читање); 

9. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о кривичном поступку БиХ – 
предлагач: Савјет министара БиХ, Закон број: 01,02-5-82/09 од 14.09.2009. 
године (прво читање); 

10. Предлог закона о допуни Закона о платама и накнадама у иниституцијама БиХ – 
предлагачи: Клуб посланика Странке за БиХ, Закон број: 01,02 – 4 – 66/09 од 
08.07.2009. године (прво читање); 

11. Предлог закона о Агенцији за превенцију корупције и координацију борбе 
против корупције – предлагач: Савјет министара БиХ (прво читање); 

12. Извјештај о извршењу Буџета институција БиХ и међународних обавеза БиХ за 
2008. годину,  подносилац: Предсједништво БиХ, Извјештај број: 01,02,16-1-
1001/09 од 07.08.2009. године; 

13. Извјештај Канцеларије за ревизију инситуција БиХ о ревизији Извјештаја о 
извршењу Буџета иниституција БиХ за 2008. годину, подносилац: Канцеларија 
за ревизију институција БиХ, Извјештај број: 01-16-1-1080/09 од 11.09.2009. 
године; 

14. Извјештај из области пољопривреде за БиХ за 2008. годину, подносилац: Савјет 
министара БиХ, Извјештај број: 01,02-28-988/09 од 27.07.2009. године; 

 



15. Информација о усвојеним мјерама за ублажавање негативних ефеката глобалне 
економске кризе у Босни и Херцеговини, материјал Савјета министара БиХ, 
број: 01-50-3-1004/09 од 24.08.2009. године; 

16. Предлог закључка о оснивању Истражне комисије за провјеру навода о 
расподјели ЦЕМТ дозвола (усвојена иницијатива на 60. сједници Дома, 16. 09. 
2009. године); 

17. Именовање три посланика из Представничког дома у Заједничку комисију за 
усаглашавање идентичног текста Закона о измјенама и допунама Закона о 
основама безбједности саобраћаја на путевима у БиХ; 

18. Именовање чланова у Интерресорну радну групу за припрему Предлога закона 
о измјенама и допунама Изборног закона БиХ и Предлога закона о измјенама и 
допунама Закона о финансирању политичких партија; 

19. Усвајање закључка о упућивању Делегације Парламентарне скупштине БиХ у 
посјету предсједавајућим и тијелима Европског парламента ради презентовања 
остваривања обавеза из Мапе пута за либерализацију визног режима – 
предлагач: посланик Халид Гењац; 

20. Давање сагласности за ратификацију: 
a) Споразума о зајму између Босне и Херцеговине и Међународне банке за 

обнову и развој – Други пројекат управљања чврстим отпадом, 
б)    Споразума о финансирању између Босне и Херцеговине и Међународне  
        асоцијације за развој (ИДА) - Други пројекат управљања чврстим 
        отпадом, 

                ц)     Споразума о финансирању између БиХ и Комисије Европских заједница 
                         о програму финансирања учешћа БиХ у ЕРДФ-овим европским  
                         програмима међународне територијалне сарадње „Југоисточна Европа“  
                         и  „Медитран“ на основу Инструмента за претприступну помоћ (ИПА),  
                         компонента прекограничне сарадње за 2008. годину, 
                д)     Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Савезне Републике   
                         Њемачке о финансијској сарадњи у 2007. години. 
 
Ад. - 1.  Усвајање Записника са 60. сједнице Представничког дома 

 
Предсједавајући је констатовао да је Записник достављен посланицима.  
Није било расправе. 
Записник са 60. сједнице усвојен је са 32 гласа „за“ (из Федерације БиХ 20, из 

Републике Српске 12), једним „против“ и једним гласом „уздржан“. 
  
Ад. - 2.  Посланичка питања 
 

 Предсједавајући Живковић констатовао је да су од прошле до ове сједнице 
одговоре на питања добили:  

 
• Славко Матић – од Савјета министара БиХ на питање постављено на 56.  

сједници (два одговора), 
• Ремзија Кадрић – од Савјета министара БиХ на питање постављено на 42. 

сједници, 
• Хусеин Нанић – од Савјета министара БиХ на питања постављена на 57. (два 

одговора) и 58. сједници, као и одговор на питање постављено на 3. посебној 
заједничкој сједници оба дома ПСБиХ, 

 



• Мехмед Суљкановић - од Савјета министара БиХ на питање постављено на 58. 
сједници, 

• Шемсудин Мехмедовић - од Савјета министара БиХ на питања постављена на 
57. и 58. сједници, 

• Жељко Кузмановић – од Агенције за статистику БиХ на питање постављено на 
59. сједници, 

• Азра Алајбеговић – од Агенције за развој високог образовања и обезбјеђивање 
квалитета Бања Лука, на питање постављено на 58. сједници, 

• Рифат Долић – од Савјета министара БиХ, на иницијативу упућену на 52. 
сједници Дома, 

• Милорад Живковић – од Министарства здравља и социјалне заштите РС-а на 
питање постављено на 58. сједници Дома.    

 
Азра Хаџиахметовић предложила је да сви посланици који имају посланичка 

питања доставе та питања у писаној форми, да би се могло прећи на разматрање 
осталих тачака дневног реда. 
 „За“ предлог Азре Хаџиахметовић гласало је 19 посланика (из Федерације БиХ 
10, из Републике Српске 9), „против“ два и један посланик је био „уздржан“, те је 
предсједавајући констатовао да је овај предлог усвојен и да они који желе могу 
доставити питања у писаној форми. 

Добијене одговоре коментарисали су: Ремзија Кадрић, Мехмед Суљкановић и 
Шемсудин Мехмедовић. 

 
У оквиру коментара на добијене одговоре, раније постављена питања 

поновљена су како слиједи: 
 

Шемсудин Мехмедовић: 
1. Колико је држављана Републике Хрватске (из тзв. Книнске крајине) уписано 

у матичну књигу држављана БиХ у матичним уредима Републике Српске? 
2. Колико их је уписано по основу рјешења? 
3. Колико их је уписано без икаквог рјешења? 
4. Ко је одговоран за овакву дјелатност? 

 
 Денис Бећировић замолио је Колегијум да упути ургенцију институцијама које 
још увијек нису доставиле одговоре на постављена питања, те да се питања са данашње 
сједнице записнички евидентирају и да се на њих покуша добити одговор у 
пословничком року. 

Предсједавајући је констатовао ће Колегијум упутити ургенцију свим 
институцијама да доставе одговоре на постављена питања. 

 
Нова посланичка питања постављена су у писаној форми како слиједи: 
 

Денис Бећировић: 
''Гдје су у периоду од 1. марта 2008. до 1. октобра 2009. године путовали 

посланици и делегати Парламентарне скупштине БиХ. Тражим да ми се тачно наведе: 
- страна дестинација гдје су путовали; 
- име и презиме посланика/делегата који је путовао; 
- укупни трошкови путовања посланика/делегата (дневнице, авионске или 

друге карте и други трошкови); 
- конкретни ефекти путовања.''  

 



  
 
 
           
Хусеин Нанић: 

''1. Да ли је Савјет министара БиХ припремио информацију о спремности  
      институција БиХ за преузимање обавеза у вези са примјеном ССП-а и  
      када ће је доставити у парламентарну процедуру?  

 
2. Да ли је Министарство безбједности БиХ урадило план активности с 

циљем побољшања стања у области кривичних дјела крађе аутомобила и 
када ће о томе информисати Представнички дом ПСБиХ?''  

 
   
Азра Алајбеговић:  

''Молим да Агенција за лијекове достави извјештај о досадашњем раду са 
посебним акцентом на просторно, персонално и финансијско пословање и у оквиру 
тога молим одговор на питање да ли су адекватно позиционирани сви кадрови који су 
инкорпорирани у Агенцији - бивши Завод за контролу лијекова ФБиХ? У оквиру 
питања и одговора очекујем појединачна позиционирања упосленика у складу са 
статутом Агенције, уз списак нераспоређених са разлозима истога.''  
 
Рифат Долић: 

''1. Којим прописима и на који начин је уређена процедура јавног  
      прикупљања помоћи грађанима БиХ или породицама за лијечење и  
      социјално збрињавање у којима као аниматори и иницијатори учествују  
      медији и поједине владине и невладине организације за које често 
      има хумано оправдање, али се све чешће ради и о јавним 
      преварама? 
2. На који начин је у Вашој институцији регулисан поступак упућивања 

жалби и примједби грађана на понашање службеника Граничне полиције 
и царине за вријеме вршења дужности на граничним прелазима Босне и 
Херцеговине?'' 

 
Јерко Иванковић Лијановић:  

''На основу које калкулације сте дошли до податка да ће у случају усвајања 
Закона о акцизама у БиХ  најјефтиније цигарете у БиХ коштати 3,50 КМ, а што је више 
него у Републици Хрватској? Молим Вас да доставите отворену калкулацију са свим 
ставкама из Републике Хрватске и Босне и Херцеговине за исте цигарете, како бисте 
поткријепили наводе наведене у мишљењу.'' 
 
Шефик Џаферовић: 

''Зашто Универзитету у Сарајеву нису дозначена новчана средства у износу од 
9,5 милиона КМ добијених од продаје дијела земљишта Кампуса Универзитета у 
Сарајеву Влади Сједињених Америчких Држава, а која Универзитет потражује још од 
2005. године, и шта је с тим средствима?''   

 
Ад. - 3. Изјашњавање о Предлогу закона о поштама БиХ – предлагач: Савјет  
              министара БиХ, Закон број: 01,02 – 02 – 9 - 15/09 од 03. 02. 2009. године 
              (друго читање) 
 

 



 Предсједавајући Милорад Живковић је, између осталог, подсјетио Дом да је на 
55. сједници, одржаној 10. 06. 2009. године, поново одгођено изјашњавање о Предлогу 
закона, тако да ће се Дом на данашњој сједници само изјаснити о закону у другом 
читању.  

„За“ Предлог закона гласала су 24 посланика (из Федерације БиХ 22, из 
Републике Српске два), осам „против“ и три „уздржана“. Предсједавајући је 
констатовао да нема ентитетске већине. Колегијум је одмах спровео усаглашавање и 
није постигнута сагласност,  те се прешло у други круг гласања. 

 „За“ су гласала 22 посланика (из Федерације БиХ 20, из Републике Српске два), 
„против“ 11 (из Републике Српске), док „уздржаних“ није било, те је предсједавајући 
констатовао да је Предлог закона о поштама у БиХ одбијен у другом читању. 
 
Ад. - 4. Предлог закона о примјени Римског статута Међународног кривичног  
             суда и сарадњи с Међународним кривичним судом – предлагач: Савјет  
             министара БиХ, Закон број: 01, 02 – 02 – 5 - 73/09 од 27. 07. 2009. године 
             (друго читање) 
 

Након уводних напомена предсједавајућег, није било расправе о овој тачки 
дневног реда. 
  Дом је једногласно, са 35 гласова „за“  (из Федерације БиХ 22, из Републике 
Српске 13) усвојио Предлог закона у другом читању. 
 
Ад. - 5. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Правобранилаштву БиХ 
              – предлагач: Савјет министара БиХ, Закон број: 01, 02 – 02 – 5 - 71/09 од  
             20. 07. 2009. (друго читање) 
 
 Предсједавајући Милорад Живковић напоменуо је да је надлежна 
Уставноправна комисија доставила Извјештај са једногласно усвојена два амандмана 
која постају саставни дио извјештаја. 
  Након уводних напомена, у расправи је учествовао Шефик Џаферовић, као 
предсједавајући Уставноправне комисије. 

 Са 34 гласа „за“ (из Федерације БиХ 21, из Републике Српске 13), без гласова 
„против“ и два гласа „уздржан“, Предлог закона је усвојен у другом читању. 

 
Ад. - 6. Предлог закона о слободним зонама у Босни и Херцеговини – предлагач:  
             Савјет министара БиХ, Закон број:01,02-02-3-72/09 од 23.07.2009. године 
             (друго читање) 
 
 Предсједавајући је у уводним напоменама рекао да је надлежна Комисија за 
спољну трговину и царине доставила извјештај са једногласно усвојена четири 
амандмана који постају саставни дио извјештаја. Навео је и то да је Комисија за 
финансије и буџет, поступајући по закључку Дома са 59. сједнице, доставила 
обавјештење да је једногласно подржала закон. 

Није било расправе у оквиру ове тачке дневног реда. 
Са 32 гласа „за“ (из Федерације БиХ 22, из Републике Српске 10), без гласова 

„против“ и четири гласа „уздржан“, Предлог закона је усвојен у другом читању. 
 

Ад. - 7. Предлог закона о допуни Закона о „Службеном  гласилу БиХ“ – предлагач:  
              посланик Адем Хускић, Закон број:01 – 02 – 9 - 69/09 од 15. 07. 2009. године 
              (друго читање) 
 

 



 Предсједавајући је дао кратке напомене, након којих није било расправе. 
 
 Представнички дом је, са 30 гласова „за“ (из Федерације БиХ 22, из Републике 
Српске осам), без гласова „против“ и пет  гласова „уздржан“, усвојио Предлог закона у 
другом читању.  
 
Ад. - 8. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о управи – предлагач:  
             Савјет министара БиХ, Закон број: 01, 02 – 02 – 5 - 80/09 од 14. 09. 2009.  
             године (прво читање) 
 

Након уводних напомена предсједавајућег Милорада Живковића, није било 
расправе о овој тачки дневног реда. 
 
 Са 30 гласова „за“ (из Федерације БиХ 20, из Републике Српске 10) , без гласова  
„против“ и шест гласова „уздржан“,  Дом је усвојио Предлог закона у првом читању. 
 
Ад. - 9. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о кривичном поступку  
             БиХ – предлагач: Савјет министара БиХ, Закон број: 01, 02 – 5 - 82/09 од  
             14. 09. 2009. (прво читање) 
 

Предсједавајући Милорад Живковић дао је кратке уводне напомене, након чега 
није било расправе. 
 
 Представнички дом је, са 33 гласа „за  (из Федерације БиХ 23, из Републике 
Српске 10) , без гласова „против“ и три гласа „уздржан“, усвојио Предлог закона у 
првом читању. 
 
Ад. - 10. Предлог закона о допуни Закона о платама и накнадама у  
               иниституцијама БиХ – предлагач: Клуб посланика Странке за БиХ,  
               Закон број: 01, 02 – 4 – 66/09 од 08. 07. 2009. године (прво читање) 
 

Предсједавајући је дао уводне напомене, након чега је у расправи учествовао 
Ремзија Кадрић. 
 

„За“ Предлог закона је гласало 25 посланика (из Федерације БиХ 23, из 
Републике Српске два), 11 посланика је било „против“, а није било гласова „уздржан“. 
Предсједавајући је констатовао да нема довољне ентитетске већине. 

Колегијум је одмах спровео усаглашавање и није постигнута сагласност, те се 
прешло у други круг гласања. 

У другом кругу, „за“ су гласала 24 посланика (из Федерације БиХ 22, из Републике 
Српске два), „против“ 11 (из Републике Српске), није било „уздржаних“. Предсједавајући је 
констатовао да је Предлог закона одбијен у првом читању. 
 
Ад. – 11. Предлог закона о Агенцији за превенцију корупције и координацију 
                борбе против корупције – предлагач: Савјет министара (прво читање) 
 

Предсједавајући је дао кратке уводне напомене. У расправи су учествовали: 
Бериз Белкић, Азра Хаџиахметовић, Јозо Крижановић, Славко Јовичић, Мехмед 
Суљкановић, Велимир Јукић, Адем Хускић, Милорад Живковић, Нико Лозанчић, 
Шефик Џаферовић, Селим Бешлагић, Шемсудин Мехмедовић и Мирко Околић. 

 

 



 Са 31 гласом „за“ (из Федерације БиХ 21, из Републике Српске 10), без гласова 
„против“ и с пет гласова „уздржан“, Предлог закона усвојен је у првом читању. 

 
Након тога Дом се изјашњавао о закључку посланика Азре Хаџиахметовић који 

гласи: 
„Због важности што хитнијег успостављања и функционисања Агенције за 

превенцију корупције и координацију борбе против корупције, потребно је да се 
Представнички дом на данашњој сједници изјасни о Предлогу закона и у другом 
читању.“  

 
„За“ је гласао 21 посланик (из Федерације БиХ 19, из Републике Српске два), 

„против“ је гласало 14 посланика и један посланик је био „уздржан“. Предсједавајући 
је констатовао да нема довољне ентитетске већине, те да ће се Колегијум као комисија 
покушати усагласити у року од три дана, о чему ће обавијестити Дом.  

 
Ад. - 12. Извјештај о извршењу Буџета институција БиХ и међународних обавеза  
                БиХ за 2008. годину, подносилац: Предсједништво БиХ, Извјештај број:  
               01,02,16-1-1001/09 од 07. 08. 2009. године  
 

Предсједавајући је дао кратке уводне напомене. У расправи су учествовали Јозо 
Крижановић и Велимир Јукић. 

 
 Са 29 гласова „за“ (из Федерације БиХ 16, из Републике Српске 13), једним 
гласом „против“ и пет  гласова „уздржан“, Дом је усвојио Извјештај. 
 
Ад. - 13. Извјештај Канцеларије за ревизију институција БиХ о ревизији  
                Извјештаја о извршењу Буџета институција БиХ за 2008. годину,  
                подносилац: Канцеларија за равизију институција БиХ, Извјештај број:  
                01-16-1-1080/09 од 11. 09. 2009. године 
 

Први замјеник предсједавајућег Нико Лозанчић дао је уводне напомене. У 
расправи су учествовали: Саво Ерић, Велимир Јукић, Азра Хаџиахметовић, Бериз 
Белкић, Нико Лозанчић, Славко Јовичић, Денис Бећировић, Садик Бахтић и Лазар 
Продановић. 

 
 Са 29 гласова „за“ (из Федерације БиХ 20, из Републике Српске девет), четири 
гласа „против“ и три гласа „уздржан“, Дом је усвојио Извјештај са мишљењем 
Комисије за финасније и буџет. 
 
Ад. - 14. Извјештај из области пољопривреде за БиХ за 2008. годину – подносилац:  
               Савјет министара БиХ, Извјештај број: 01,02-28-988/09 од 27. 07. 2009. 
 

Предсједавајући Милорад Живковић дао је уводне напомене, након чега су у 
расправи учествовали: Мирко Околић, Јерко Иванковић Лијановић, Славко Јовичић, 
Момчило Новаковић, Шемсудин Мехмедовић, Жељко Кузмановић, Хусеин Нанић, 
Селим Бешлагић, Велимир Јукић и  Шефик Џаферовић. У расправи је учествовао и 
Душан Нешковић, помоћник министра спољне трговине и економских односа - Сектор 
за пољопривреду, исхрану, шумарство и рурални развој. 

 

 



 Дом је, са 27 гласова „за“ (из Федерације БиХ 17 из Републике Српске 10), осам 
гласова „против“ и без гласова „уздржан“, усвојио Извјештај са Мишљењем Комисије 
за спољну трговину и царине. 

 
Након тога, Дом је са 31 гласом „за“ (из Федерације БиХ 23, из Републике 

Српске осам), пет гласова „против“ и без гласова „уздржан“ усвојио предлог закључка 
посланика Јерка Иванковића Лијановића који гласи: 

 
„Задужује се Савјет министара БиХ да у року од 60 дана изради мјере за 

побољшање стања у пољопривреди, а посебно мјере које ће повећати покривеност 
увоза извозом пољопривредних производа.“ 
 
Ад. - 15. Информација о усвојеним мјерама за ублажавање негативних ефеката 
                глобалне економске кризе у Босни и Херцеговини, материјал Савјета  
               министара БиХ, број: 01-50-3-1004/09, од 24. 08. 2009. 
 

Предсједавајући је дао кратке уводне напомене.  
 
Денис Бећировић рекао је да је ово једна од најважнијих тема у Босни и 

Хрецеговини, а с обзиром да нема предсједавајућег Савјета министара БиХ, министра 
финансија и трезора и осталих министара, мисли да је ова тема на неки начин 
деградирана. Предложио је да Дом донесе закључак да ово буде прва тачка дневног 
реда наредне сједнице Представничког дома, како бисмо чули озбиљно уводно 
излагање предсједавајућег Савјета министара и министра финансија и трезора.  
 Предсједавајући Милорад Живковић подсјетио је да, у складу са чланом 68. став 
(2) Пословника Дома, у случају одсуства предлагача са сједнице, Дом може одлучити 
да расправу води и без присуства предлагача. Затим је ставио на гласање предлог да се 
настави расправа иако предлагач није присутан. 
 Са седам гласова „за“ (из Федерације БиХ четири, из Републике Српске три), 
шест гласова „против“ и без гласова „уздржан“, Дом је одлучио да не води расправу 
без присуства предлагача. 
 Предсједавајући је рекао да ће Проширени колегијум одлучити која ће тачка 
дневног реда 62. сједнице бити Информација о усвојеним мјерама за ублажавање 
негативних ефеката глобалне економске кризе у Босни и Херцеговини.  
 
Ад. - 16.  Предлог закључка о оснивању Истражне комисије за провјеру навода о  
                 расподјели ЦЕМТ дозвола (иницијатива усвојена на 60. сједници Дома,  
                 16. 09. 2009. године) 
 

Предсједавајући је информисао Дом да су на сједници Проширеног колегијума  
обављене  консултације, те да је предлог Проширеног колегијума да  у  Истражну 
комисију буду изабрани: Драго Калабић, Мехмед Суљкановић и Винко Зорић. 
Расправе није било. 
  Приликом гласања, „за“ је био 31  посланик (из Федерације БиХ 19 из 
Републике Српске 12), нико није био „против“, а четири посланика су била „уздржана“.  
   

Дом је у Истражну комисију за провјеру навода о расподјели ЦЕМТ дозвола 
именовао: Драгу Калабића, Мехмеда Суљкановића и Винка Зорића. 
 
 
Ад. - 17. Именовање три посланика из Представничког дома у Заједничку 

 



                комисију ради усаглашавања идентичног текста Закона о измјенама и 
                допунама Закона о основама безбједности саобраћаја на путевима у БиХ 
 

Предсједавајући је информисао Дом да су на сједници Проширеног колегијума 
обављене  консултације, те да је предлог Проширеног колегијума да у Заједничку 
комисију буду изабрани: Славко Матић, Бранко Докић и Шемсудин Мехмедовић. Није 
било расправе. 

Дом је са 29 гласа „за“ (из Федерације БиХ 18 из Републике Српске 11), једним 
гласом „против“, и пет гласова „уздржан“ у Заједничку комисију за усаглашавање 
идентичног текста Закона о измјенама и допунама Закона о основама безбједности 
саобраћаја на путевима у БиХ именовао: Славка Матића, Бранка Докића и Шемсудина 
Мехмедовића. 
 
Ад. - 18. Именовање чланова у Интерресорну радну групу за припрему Предлога 
                закона о измјенама и допунама Изборног закона БиХ и Предлога закона 
                о измјенама и допунама Закона о финансирању политичких партија 
 
 Предсједавајући Милорад Живковић рекао је да је Колегијум Дома предложио 
закључак који гласи: 
 „У складу са усвојеним закључцима Представничког дома Парламентарне 
скупштине Босне и Херцеговине са 53. сједнице, одржане 13. маја 2009. године, 
поводом расправе о Извјештају о спровођењу закона у надлежности Централне 
изборне комисије БиХ, овлашћује се Централна изборна комисија БиХ да, као носилац 
посла, приступи активностима формирања Интерресорне радне групе за измјене и 
допуне и Закона о финансирању политичких партија.“ 
 Рекао је и то да је предлог Колегијума у проширеном саставу да чланови 
Интерресорне радне групе буду: Шефик Џаферовић, Милорад Живковић и Нико 
Лозанчић. Није било расправе. 
 Након тога обављено је гласање о предлогу закључка Колегијума и предлогу 
Колегијума у проширеном саставу. Са 26 гласова „за“ (из Федерације БиХ 16, из 
Републике Српске 10), једним гласом „против“ и осам гласова „уздржан“, Дом је 
усвојио предлог закључка и у Интерресорну радну групу за припрему Предлога закона 
о измјенама и допунама Изборног закона БиХ и Предлога закона о измјенама и 
допунама Закона о финансирању политичких партија именовао: Шефика Џаферовића, 
Милорада Живковића и Нику Лозанчића. 
 
Ад. - 19. Усвајање закључка о упућивању Делегације Парламентарне скупштине  
                БиХ у посјету предсједавајућим и тијелима Европског парламента ради  
                презентовања испуњавања обавеза из Мапе пута за либерализацију  
                визног режима – предлагач: посланик Халид Гењац 
 
 Предсједавајући је рекао да су сви посланици добили предлог закључка. Није 
било расправе. 
 Представнички дом је са 27 гласова „за“ (из Федерације БиХ 17, из Републике 
Српске 10), три гласа „против“ и четири гласа „уздржан“ усвојио закључак који гласи: 

1. Уз помоћ МИП-а и амбасаде БиХ у Бриселу биће организован састанак 
делегације Парламентарне скупштине БиХ с предсједником (или 
замјеником предсједника) Европског парламента и релевантних одбора 
Европског парламента. 
 

 



2. Циљ састанка је презентовање постигнутих резултата у испуњавању 
обавеза из Мапе пута за либерализацију визног режима за БиХ. Посебно 
је важно истаћи у овим разговорима очекивања да ће, након постигнутих 
резултата, бити подржан предлог о уврштавању БиХ у групу земаља за 
које је предложен „бијели шенген“ јер би то било признање за испуњење 
тешких услова и додатни подстицај за спровођење онога што је усвојено. 

 
3. Делегацију чине сљедећа три члана: 

- предсједавајући Представничког дома, 
- предсједавајући Дома народа, 
- предсједавајући (или замјеник) Заједничке комисије за европске 

интеграције. 
 

4.       Делегација Парламентарне скупштине БиХ реализоваће ову посјету 
најкасније до краја октобра. 

 
Ад. - 20. Давање сагласности за ратификацију: 

a) Споразума о зајму између Босне и Херцеговине и Међународне банке за 
обнову и развој – Други пројекат управљања чврстим отпадом, 

б) Споразума о финансирању између Босне и Херцеговине и Међународне   
     асоцијације за развој (ИДА) - Други пројекат управљања чврстим  
     отпадом, 

              ц) Споразума о финансирању између БиХ и Комисије Европских  
                   заједница о програму финансирања учешћа БиХ у ЕРДФ-овим 
                   европским програмима међународне територијалне сарадње  
                  „Југоисточна Европа“ и  „Медитран“ на основу Инструмента за 
                   претприступну помоћ (ИПА), компонента прекограничне сарадње за  
                   2008. годину, 
              д) Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Савезне Републике  
                   Њемачке о финансијској сарадњи у 2007. години. 
 

Предсједавајући је у уводним напоменама подсјетио да је надлежна Комисија за 
спољне послове дала позитивно мишљење о свим актима и предложио да се води 
јединствена расправа. 

Није било расправе. 
Прво се гласало о предлогу да се обави јединствено гласање о  свим споразумима. 
Са 31 гласом „за“ (из Федерације БиХ 20, из Републике Српске 11),  два гласа 

„против“ и једним гласом „уздржан“, Дом је усвојио овај предлог. 
 
Дом је, са 32 гласа ''за'' (из Федерације БиХ 20, из Републике Српске 12),  без гласова 

„против“ и једним гласом „уздржан“, дао сагласност за ратификацију свих аката из ове 
тачке. 
 

Тиме је реализован дневни ред.  
 
Предсједавајући Милорад Живковић напоменуо је да је 62. редовна сједница 

Дома заказана за 14. октобар 2009. године и захвалио се свима на стрпљењу и раду. 
 
Сједница је завршена у 17.30 часова.  
  
Саставни дио Записника је транскрипт 61. сједнице Представничког дома. 
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